
 
 

 
 

 

22-03-2019 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg spørgsmål følgende til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Har nogle enheder, som hører under det danske rige (såsom Regeringen, Militæret 

etc.) henvendt sig til enheder under Namminersorlutik Oqartussat/Selvstyret (såsom 

Naalakkersuisut, Departementer for Naalakkersuisut etc.) om at Forsvaret til 

stadighed vil bibeholde Kangerlussuaq lufthavn, og hvornår er den første henvendelse 

kommet i hænde til et medlem af Naalakkersuisut? 

Specifikke tidspunkter kræves fremlyst, og hvis man vil hemmeligholde oplysninger 

bedes klart redegørelse for grunden deraf. 

 

2. Hvis den danske militærenhed Forsvaret stiller krav, herunder såsom bibeholdelse af 

Kangerlussuaq lufthavn som i dag, har Naalakkersuisut autoritet til at stille imod 

fremførte krav, såsom disse? 

 

3. Har Naalakkersuisut et utvetydigt ønske om at kunne fremover bruge Kangerlussuaq 

lufthavnen civilt? 

Her efterlyses udelukkende holdingen fra Naalakkersuisut, i dags dato. 

 

(Medlem af Inatsisartut, Pele Broberg, Partii Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Mærkværdige nyhed, som aldrig før har været frembragt som en del af planerne, hvor man ved 

efterlysning af svar fra Naalakkersuisut aldrig får noget respons, er det på sit plads at vide hvornår 

dette information er kommet i hænde. 

 

Spørgsmålet bedes at blive besvaret inden ti (10) arbejdsdage 


